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  حاشیه اول
حاش��یه نشنی محصول شرایط اقتصادی کشور، 
تبعی��ض های اقتصادی، اجتماع��ی و فرهنگی در 
میان ش��هرها و روستا ها و بی توجهی به وضعیت 
روستا ها بوده که در ش��رایط نامناسب اقتصادی، 
اقشار کم درآمد  روس��تایی به امید درآمد بیشتر 
و زندگی بهتر به ش��هرها مهاجرت می کنند اما به 
دلیل هزینه بالا در ش��هر و اقتصاد ضعیف خانواده 
های روستایی حاشیه ش��هرها بهترین محل برای 

داشتن سرپناه است.
این در حالی اس��ت که بسیاری از خانواده های 
متوس��ط شهری که در روزهای ایده آل  اقتصادی 
در مناطق متوس��ط ش��هر اجارهنشین بودهاند به 
دلیل افُت وضعیت اقتصادی و افزایش قیمت زمین 

و مسکن به سوی حاشیه شهرها کشیده شند.
در چند س��ال گذش��ته همواره انتقال س��اکنان 
مناطق حاش��یه شهر تبریز از جمله محلات پایین 
دست اتوبان پاسداران به محلی دیگر جزو دغدغه 
های مردم و مسئولان شهری بوده است که در این 
راستا طرح هایی ارائه و تصویب شده اما در عمل، 
ب��ه غیر از افزایش جمعیت بافت حاش��یه نش��ین 
و نب��ود اراده ای ب��رای اجرای ط��رح های مصوب 
س��ودی نداش��ته اس��ت. پروژه مس��کونی شهرک 
جوانان در راستای سیاستهای مدیریت شهری در 
حوزه مس��کن ارزان و ایمن و نیز ساماندهی بافت 
های پر خطر و حاش��یه نشین ش��هر تبریز توسط 
شرکت خانه سازی پیش ساخته اجرایی می شود 
ک��ه فازه��ای مطالعاتی این پروژه  ب��ه همراه اخذ 
مجوزهای��ی از اداره راه و شهرس��ازی زمانبر بوده 
که با اتمام آن، ش��هروندان این روزها ش��اهد آغاز 

عملیات خاکبرداری در این پروژه هستند.
پروژه ش��هرک جوانان به عن��وان پروژه ای ملی 
نیازمن��د همکاری و تعامل دس��تگاه های خدمات 
رس��ان در ارائه زیرس��اخت های شهری در تأمین 

منابع و نیرو رسانی آب و برق و گاز است.
پروژه اح��داث ۱۵۰۰ واحد مس��کونی در قالب 
ش��هرک جوانان با ۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار یکی 
از تکالیف بودجهای ش��هرداری تبریز در سالجاری 
و در حوزه عمرانی اس��ت که  در حوزه باز آفرینی 
ش��هری و س��اماندهی بافتهای ناکارآمد و حاشیه 
نش��ین ش��هر، چندین پ��روژه مهم تح��ت عنوان 
قرارگاه مسکن در نقاط مختلف شهر در دست اجرا 

دارد که شهرک جوانان یکی از آن موارد است.
  حاشیه  دوم

تبری��ز  از  جمل��ه پرجمعیت  ترین ش��هرهای 
کشور است که در ۵ دهه گذشته با مشکل حاشیه 
نش��ینی مواجه ب��وده و تا به ام��روز اراده و همت 
والایی ب��رای حل این معضل در این ش��هر وجود 

نداش��ته است. مسئول حوزه مس��کن و ساختمان 
اداره کل راه و شهرسازی آذربایجان شرقی با بیان 
اینکه ش��هرداری تبریز هیچ مشکل و مانعی جهت 
آغاز عملیات اجرایی ش��هرک جوانان ندارد گفت: 

راه و شهرس��ازی همواره در طرح های حمایتی در 
جهت منافع عمومی پیشگام است.

جعفر حس��ن زاده افزود: شهرک جوانان قابلیت 
بارگ��ذاری ۹۱ هکتار واحد مس��کونی را دارد که 

از ای��ن مقدار ۱۰ هکتار در دی ماه س��ال ۱۳۹۹ 
به ش��هرداری تبریز جهت اس��کان مناطق حاشیه 
نش��ین ش��هر به صورت کلید به کلید واگذار شده 
است که به تناسب س��اماندهی و آزادسازی بافت 

فرس��وده پر، حاشیه نش��ینی و در صورت عمل به 
تعهدات و اس��کان مجدد ساکنین مابقی مساحت 

نیز تحویل داده می شود.
اداره کل راه و شهرس��ازی  وی اضاف��ه ک��رد: 
آذربایجان ش��رقی با هدف جابجایی و ساماندهی 
س��کونتگاه های غیر رس��می پرخطر پهنه شمالی 
تبری��ز انجام امورات این اراضی را در دس��تور کار 
خود قرار داده و الحاق اراضی به تصویب ش��ورای 
برنامه ریزی اس��تان و ش��ورای عال��ی معماری و 

شهرسازی ایران رسیده است.
حس��ن زاده تاکی��د کرد: کل محدوده ش��هرک 
جوانان، نقشه برداری شده و کلیات طرح تفصیلی 
آن نیز در اردیبهش��ت ماه سال ۱۴۰۰ به تصویب 
کمیسیون ماده ۵ استان رسیده  و علیرغم گذشت 
بیش از ۳ س��ال از تاریخ واگذاری زمین ش��هرک 
جوان��ان، ش��هرداری تبریز همواره ب��ه بهانه های 
مختلف از ش��روع عملیات اجرایی احداث مسکن 

و عمل به تعهدات سر باز زده است.
یعقوب هوشیار - ش��هردار کلانشهر تبریز - در 

این رابطه معتقد است شهرک جوانان برای مناطق 
حاشیه نشین پیش بینی شده  و درخواست کرده 
ایم کلًا زمین این شهرک در اختیار شهرداری قرار 
گیرد تا هزینه مازاد به ش��هرداری تحمیل نشود و 
فعلًا ۱۵۰۰ واحد در س��ال اول برای این پروژه در 

نظر گرفته شده است.
  حاشیه  آخر

بررسی وضعیت احداث شهرک جوانان در برخی 
از جلسات شورای ششم شهر تبریز به مبحث اصلی 
تبدیل می گردد که همواره با چراغ س��بز شورا در 
موضوع انتقال حاش��یه نشینان شمال تبریز روبرو 
بوده است تا شاید موفقیت در اجرای این طرح، به 
یک کارنامه خوب برای این دوره از ش��ورا  تبدیل 
گردد. یکی اعضای ش��ورای شهر تبریز اظهار کرد: 
این امر یکی از دغدغه های مدیریت شهری تبریز 
در مناطق حاشیه نشین بود و اولین اقدام اساسی 
با این قرار ش��روع خواهد ش��د و پیشنهاد شهردار 
تبری��ز این اس��ت که متولی س��اخت و س��از این 

شهرک بر عهده شهرداری باشد.
علی نوای باغبان اضافه  کرد: در جابجایی مناطق 
حاشیه نشین باید یک جابجایی بزرگ اتفاق بیفتد 
چرا که این امر یک اقدام مبارک بوده و به افزایش 
س��طح زندگی  ش��هروندان مناطق محروم منجر 

خواهد گردید.
یک عضو دیگر ش��ورای ش��هر نی��ز تاکید کرد: 
متاس��فانه در دولت قبل برای مسکن سازی برنامه 
ای وجود نداش��ت و ما به عنوان مدیریت ش��هری 
بای��د ای��ن کار را انجام می دادی��م؛ حتی در دوره 
قبلی این زمین کلنگ زنی شده، ولی هیچ اقدامی 

برای احداثات آن  انجام نشده است.
فریدون بابایی اقدم افزود: شهرداری تبریز شروع 
ای��ن کار را با ۱۵۰۰ واحد ش��روع کند و می تواند 
حالا که شهرهای جدید شهریار و سهند به عنوان 
س��همیه تبریز در نهضت ملی مسکن مطرح شده، 
از  زمین های شهرک جوانان هم می تواند استفاده 
به عمل آورد. عضو شهرس��از و معمار شورای شهر 
تبریز تاکید کرد: مصوبه ش��ورای عالی شهرسازی 
برای ۴ طبقه بود اما ش��هرداری به سه طبقه فکر 
کرده و اگر امکان دارد، تغییر پیدا کند و مس��ئله  
بعدی نیز تجربه غلط در منطقه خلیل آباد بود که 
مش��خص کنیم چه کسانی به آنجا جابجا میشوند 
و کاملًا باید مش��خص ش��ود. بابایی اقدم در پایان 
خاطرنش��ان ک��رد: دو اتف��اق رخ داده در قرارداد 
تحویل زمین نوش��ته ش��ده که مع��ارض را دولت 
حل میکند اما بعداً در تفاهمنامه گفته اند که این 
اختلاف را ش��هرداری باید ح��ل کند لذا باید تمام 
این موارد حل و فصل شوند تا برای بعدها حرف و 

حدیثی باقی نماند.

رهایی از حواشی  شهر

ضرورت احداث شهرک جوانان تبریز  در راستای 
اجرای طرحهای بازآفرینی شهری از زاویه 

"عصرآزادی"

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

معضل حاش�یه نش�ینی و زندگی تع�دادی از ش�هروندان در خانه هایی ک�ه از هیچ یک از 
اس�تانداردهای شهرسازی برخوردار نیستند درد بزرگی است که از چند سال پیش همواره 
مورد تاکید اعضای ادوار شورای شهر و شهرداران تبریز بوده  و پس از جلسات و بازدیدهای 
مکرر، تنها موردی که از اذهان فراموش ش�ده همین قضیه حاش�یه نش�ینی بوده است. به  
گفته کارشناسان پروژه شهرک جوانان با ۱۲۰ هکتار مساحت با درخواست راه و شهرسازی 
در س�ال ۹۹ و از طریق مصوبه شورای عالی شهرسازی جهت ساماندهی و جابجایی مناطق 
حاش�یه نش�ین تبریز  تصویب ش�ده و تاکنون طرح آماده س�ازی و س�از و کار ساماندهی 
مناطق حاش�یه از طرف وزارت راه ابلاغ نشده اس�ت. کارشناسان مسائل شهری تبریز می 
گویند حساس�یت بر روی ش�الوده های اصلی تشکیل شهرک جوانان بس�یار حائز اهمیت 

است زیرا در سنوات گذشته، زمین هایی به نام حاشیه نشینی تحویل گرفته شده است اما 
متاسفانه به دست دلالان و بنگاه ها افتاده و جامعه هدف آنها در حاشیه قرار گرفته و حتی 
حذف شده است لذا سخت گیری های ابتدایی بخاطر تعیین جامعه هدف ضروری  است  تا 
مشخص شود چه کسانی از این واحدها  بهره مند  خواهند شد. در حقیقت، شهرک جوانان 
یکی از طرح های مصوب  برای انتقال بخش�ی از حاشیه نشینان تبریز است که  تاکنون آن 
طور که باید و ش�اید مورد توجه مس�ئولان مربوطه قرار نگرفته و در شرایط بحرانی حاشیه 
های ش�هر به نظر میرس�د تنها راه حل ممکن ب�رای انتقال بافت حاش�یهای به محلی امن 
س�اماندهی شهرک های جدید الا تاسیس همچون جوانان  باشد که برای بازآفرینی شهری 

نیز مثمر ثمر است...

شهردار تبریز می 
گوید درخواست 

کرده ایم کل زمین 
شهرک جوانان در 

اختیار شهرداری قرار 
گیرد تا بدون تحمیل 

هزینه مازاد به 
شهرداری برای سال 

اول  ۱۵۰۰ واحد احداث 
گردد!

آیا مصوبه مجلس شورای اسلامی مغایر با استقلال 
کانون وکلای دادگستری است؟

مصوبه ۲۹ مردادماه جاری مجلس شورای اسلامی 
در قال��ب طرح تامین مال��ی و جهش تولید )از طریق 
اص��لاح قوانی��ن »حداکثر اس��تفاده ازت��وان تولیدی 
و خدماتی کش��ور و حمای��ت از کالای ایرانی «و »رفع 
موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کش��ور «(، 
م��وج زی��ادی ازانتقادات و واکنش ه��ا در بین جامعه 
حقوقی به همراه داش��ته اس��ت تا جای��ی که کانون 
وکلای دادگس��تری مرکز در اعت��راض به این مصوبه 
ازسران سه قوه و شورای نگهبان برای رد این مصوبه 

استمداد کرده است.
در بخشی از بیانیه کانون چنین آمده است: » نگاه 
اقتص��اد محور به نظام قضایی و نهاد وکالت به عنوان 
متولی حق دفاع مردم نه تنها نافی دادرس��ی عادلانه 
اس��ت بلکه موجب از بین رفتن اصل تفکیک قوا و به 

مسلخ کشیده شدن عدالت قضایی و هتک اعتبار دستگاه قضایی خواهد شد. 
این نوع از قانون گذاری غیر حکیمانه، علاوه بر این که هیچ گونه سازگاری با ذات وکالت 
دادگس��تری ندارد سبب مواجهه حاکمیت با ایراد وابستگی نهاد وکالت به دولت در عرصه 
بین المللی و موجب اخراج کانون های وکلای دادگستری ایران از اتحادیه بین المللی وکلا 
)IBA( وخدش��ه به جذب سرمایه گذاری خارجی به جهت عدم اعتماد به دستگاه قضایی 
و محروم ش��دن اش��خاص از حق داشتن وکیل مستقل خواهد شد و این در حالی است که 

شرایط اجتماعی و اقتصادی کنونی اقتضای ایجاد نگرانی و التهاب در جامعه را ندارد.« 
بیش از ۷۰ سال از تصویب لایحه استقلال کانون وکلای دادگستری می گذرد و به نظر 
اکثر وکلای دادگستری این مصوبه به استقلال کانون وکلا لطمه زده و باعث تنزل جایگاه 

نهاد وکالت از قوه قضائیه به زیرمجموعه ای در وزارت اقتصاد )قوه مجریه( می گردد. 
همچنی��ن اعتقاد اکثریت وکلا بر این اس��ت که این مصوبه اخلال��ی در اصل ۳۵  قانون 
اساس��ی اس��ت و استقلال کانون و  دادرسی عادلانه ومنصفانه که یکی از موارد آن  داشتن 

حق داشتن  وکیل است را زیر سؤال می برد.
همچنین نظر بر این است که بایستی جنبه بین المللی مصوبه را نیز در نظر گرفت. حال 
که دیپلماس��ی اقتصادی دولت سیزدهم در رفع موانع جذب سرمایه گذاری خارجی است 
این مصوبه به نظر کارشناسان در جهت عکس این خواست دولت قرار دارد چرا که تصویب 
این مصوبه می تواند از نظر وکلا خدشه به سرمایه گذاری خارجی به جهت عدم دسترسی 

به وکلای مستقل وارد کند.
از طرفی دیگر چون صدور  مجوز وکالت از س��وی کانون ها در لایحه استقلال کانون وکلا 
بوده است و قانونی خاص است بهتر می بود تغییر در آن هم از طریق آنها یا کسب نظر از 

آنان اقدام می گردید. 
از ط��رف دیگر موافق��ان این مصوبه معتقدند که بر اس��اس بند )ج( م��اده ۶ این طرح، 
ش��رکت های خصوصی از این پس مجبور به اس��تفاده ازوکیل ب��رای پیگیری دعاوی خود 
در دادگاه ها نیس��تند و می توانند هرکدام از کارمندان شرکت که یا حداقل لیسانس حقوق 
داشته باشند و یااز دوسال سابقه کار قضائی یا وکالت یا مشاوره حقوقی برخوردار باشند نیز 

به عنوان نماینده حقوقی استفاده کنند.
این طرح در راستای اجرای ماده ۸ قانون »اجرای سیاست های کلی اصل چهل و چهارم 
قانون اساس��ی« اس��ت. طبق این اصل تمامی امتیازاتی که برای شرکت های دولتی برقرار 
اس��ت، باید برای ش��رکت های خصوصی نیز فراهم ش��ود. در همین راس��تا امکان استفاده 
ازنماین��ده حقوق��ی در دعاوی قضایی که پیش از این تنها برای ش��رکت های دولتی برقرار 

بوده، برای شرکت های خصوصی نیز در نظر گرفته شده است.
در هر صورت چنین به نظر می رسد این مصوبه با قانون استقلال کانون وکلای دادگستری 
در تضاد اس��ت و  لازم اس��ت در وهله اولکانون های وکلای دادگستری همانطوری که در 
بیانیه کانون مرکز آمده از طریق شورای نگهبان پیگیر موضوع باشند چون ۶ نفر ازاعضای 
ش��ورای نگهبان حقوق دان هس��تند و می توان از ظرفیت این اش��خاص اس��تفاده نمود و 
همچنین از طرف دیگر کمیس��یون های مربوطه در چنین مصوبه ای قبل از آوردن آن به 
مجلس شورای اسلامی  برای جلوگیری از حساسیت های بوجود آمده در خدشه به استقلال 
کانون وکلا، نظر حقوقدانان و کانون های وکلای را در این خصوص جویا می ش��دند تا از 

مصوبه مغایر با استقلال کانون جلوگیری کرد.

سرمقاله

 سید فرید پیمان 
 مدیر مسئول

رئیس جمهور کش�ورمان با اشاره به پیوستن 
ایران ب�ه بریکس گفت: آنچه انجام ش�ده یک 
رخداد اتفاقی نیست بلکه یک سیاست انتخابی 
توسط دولت سیزدهم است و ما این مسائل را با 

جنجال و کار سیاسی انجام نخواهیم داد.
به گ��زارش خبرنگار ح��وزه دولت ایرن��ا، آیت الله 
س��ید ابراهیم رئیس��ی در بدو ورود به تهران پس از 
سفر فشرده کاری که با هدف شرکت در پانزدهمین 
اجلاس س��ران بریکس انجام ش��ده بود در تش��ریح 
دس��تاوردهای این س��فر عنوان کرد: س��فری که به 
آفریقا جنوبی برای شرکت در اجلاس سران بریکس 
انجام شد، سفری مهم بود زیرا بریکس یکی از ائتلاف 
های جهانی است که نقش بسیاری در همکاری های 

اقتصادی و تجاری در جهان دارد.
وی ادامه داد: بریکس در ش��مال آفریقا و آفریقای 
جنوبی و آسیا و آمریکایی لاتین به لحاظ جمعیت و 
نقش آنها در تولید ناخالص داخلی و س��همی که در 

اقتصاد دارند، اعضای قابل توجهی دارد. 
رئی��س جمهور با بیان اینکه ائت��لاف های جهانی 
مثل بریکس و شانگهای نوظهور و مخالف یک جانبه 
گرایی هس��تند و با نگاه به اس��تقلال کشورها برای 
هم��کاری و همگرایی در جهت پیش��رفت امور ملت 
ه��ا تلاش می کند، گف��ت: ارتباط با بریکس س��ال 
گذشته با ش��رکت در نشست مجازی بریکس آغاز و 
درخواست عضویت ایران مطرح شد در همین راستا 

وزیر امور خارجه به آفریقای جنوبی سفر کرد.
آیت الله رئیس��ی ادامه داد: پس از آن دبیر شورای 
عالی امنیت در نشس��ت دبیران امنیت ملی شرکت 
ک��رد و پیگیری هایی از طریق س��ران بریکس انجام 

شد. 
وی ب��ا بی��ان اینکه اهمیت و جای��گاه ژئوپلتیک و 
کنش��گری فعال ایران در عرصه های مختلف منطقه 
برکسی پوشیده نیست، تصریح کرد: عضویت ایران با 
اجماع اعضا صورت گرفته اس��ت و سازوکارهایی می 

طلبد که این سازوکارها با سرعت دنبال می شود.
وی با بی��ان اینکه بریکس بر همکاری های تجاری 
و اقتصادی متمرکز اس��ت، اظهار داش��ت: ارتباط ما 
ب��ا بریکس در راس��تای روابط اقتصادی مس��تقل با 

کشورهای عضو این گروه است.

رئی��س جمه��ور ادام��ه داد: اگر چه نظام س��لطه 
به دنبال این اس��ت که کش��ور ما از نظ��ر اقتصادی 
رشد نکند، اما رش��د اقتصاد کشور در پرتو ارتباط با 
اقتصادهای مستقل منطقه است که می تواند اقتصاد 

مقاومتی را در کشور ما رقم بزند.
وی در پاس��خ به س��والی در مورد نقشه راه دولت 
گفت: در سیاس��ت خارجی فقط یک گزینه را دنبال 
نمی کنیم و با یک پرونده روی میز مواجه نیستیم، ما 

پرونده های متعددی در سیاست خارجی داریم.
رئیس جمهور با اش��اره به اینکه همچنین کارهای 
نیمه تمامی داریم که باید آنها را به سامان برسانیم، 
افزود: یکی از آنها موضوع رفع تحریم هاست، پرونده 
ای که باز ش��ده و باید این پرونده را دنبال کنیم که 

این تحریم های ظالمانه پایان پذیرد.
آیت الله رئیس��ی تصریح کرد: پرونده های دیگری 
از جمله ارتباط با همس��ایگان، پرونده نیمه تمام بود 
و با برخی همس��ایگان س��ال ها ارتباط نداشتیم که 
ظرف این دو س��ال تلاش بسیاری ش��د تا ارتباط با 
این کش��ورها برقرار ش��ود و گام های موثری در این 

راه برداشته شد.
وی اضاف��ه کرد: از دیگر پرونده هایی که به دنبال 

آن بودیم عضویت ایران در س��ازمان های منطقه ای 
و فرامنطق��ه ای بود که باید دنبال می ش��د از جمله 
موضوع عضویت ایران در ش��انگهای و بریکس که به 

توان اقتصادی ایران می انجامد و اینها انجام شد.
رئیس جمهور محور حضور ایران در س��ازمان های 
بی��ن المللی را منافع ملی عن��وان کرد و گفت: آنچه 
انجام ش��ده یک رخداد اتفاقی نبوده است بلکه این 
یک سیاس��ت انتخابی بوده است که دولت انجام داد 

و دنبال می کند.
آی��ت الله رئیس��ی گفت: ما کار سیاس��ت خارجی 
را  زمین��ه ای برای رقابت ه��ای داخلی قرار نداده و 
نخواهیم داد و این مس��ائل را همراه با جنجال های 
سیاس��ی دنبال نمی کنیم، بلکه هدف آن اس��ت که 
کار واقعی در زندگی مردم اتفاق بیفتد و تمام س��از 
و کارهای اجرایی که اتفاق می افتد در راس��تای این 

است که بتواند منافع ملی را تامین و تضمین کند.
وی اف��زود: لذا ای��ن رویداد، روی��داد قابل توجهی 
اس��ت که باید نهایت بهره را برای کشورمان و منافع 

ملی داشته باشد.
رئیس جمهور مبادلات تجاری را مهم ترین موضوع 
سیاس��ت خارج��ی عنوان ک��رد و گف��ت: جمهوری 

اسلامی ظرفیت خوبی از نظر تجاری در منطقه دارد 
و باید این ظرفیت بازس��ازی می شد، اقدامی که در 
۴۰ ساله گذش��ته تا این میزان کار تجاری نداشتیم 

و این رکورد زد.
آیت الله رییس��ی خطاب به م��ردم گفت: فرزندان 
شما در دولت در تمامی بخش ها تلاش دارند تا تمام 
توان خود را برای خدمت در جهت حفظ منافع ملی 

بکارگیرند و از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند. 
پنج پالایش�گاه در آفریقای جنوبی به چرخه 

تولید بر می گردد
رئیس جمهور با اش��اره به دیدارهای صورت گرفته 
در حاش��یه اجلاس بریکس خاطرنشان کرد: در این 
سفر ۱۴ دیدار صورت گرفت که نیمی از آنها رسمی 

و اعلامی بود و نیمی از دیدارها اعلام  نشد. 
وی از دیگر توانمندی های کشور را صدور خدمات 
فنی و مهندسی برشمرد و عنوان کرد: صدور خدمات 
فنی و مهندس��ی به آفریق��ای جنوبی صورت خواهد 
گرف��ت و پنج پالایش��گاه در این کش��ور به دس��ت 
دانش��مندان ایرانی و به همت وزارت نفت به چرخه 

تولید واقعی خود برمی گردند.
رئی��س جمهور اف��زود: از همه موسس��ان بریکس 
و میزب��ان  تش��کر می کن��م  که تلاش بس��یاری در 
 جه��ت حمای��ت از عضویت ای��ران در بریکس انجام 

دادند. 
آیت الله رئیس��ی با اشاره به روحیه ضد استعماری 
و ضد آپارتایدی آفریق��ا تصریح کرد: روحیه بیداری 
در تم��ام آفریقا بوجود آمده اس��ت و این روحیه ضد 
استعماری در آفریقا و مسئولان عالی آن ادامه دارد.

وی ادامه داد: س��خنان و مطالب��ی که در بریکس 
اعلام ش��د ش��اهد بر این مدعاس��ت که نگاه آنها بر 
تضمین اس��تقلال و تامین استقلال کشورشان است 
که این روحیه ایران و آفریقا را به هم نزدیک می کند 
و می تواند ایران را به کشورهای آفریقایی پیوند دهد 
و در جهت همکاری اقتصادی و مبارزه با اس��تعمار و 

استثمار حرکتی همگام داشته باشیم. 
رئیس جمهور در پایان ابراز امیدواری کرد که این 
سفر بتواند به زودی آثار عملی و اجرایی در همکاری 
بین ایران و کش��ورهای عضو بریکس و در منطقه و 

همکاری های ویژه تجاری و اقتصادی داشته باشد.

عضویت در بریکس موجب توانمندی بیشتر ایران در حوزه قدرت سیاسی می شود
رئیس جمهور:

هفتمین جلسه شورای اقتصاد به ریاست معاون 
اول رئیس جمهور برگزار ش�د و بخشنامه بودجه 
س�ال ۱۴۰۳ کل کش�ور مورد بررس�ی و تصمیم 

گیری قرار گرفت.
ب��ه گزارش ایس��نا، محم��د مخبر در این جلس��ه با 
قدردان��ی از س��ازمان برنامه و بودج��ه بخاطر تدوین 
ب��ه موقع پیش نویس بخش��نامه بودجه س��ال ۱۴۰۳ 
و طرح آن در جلس��ه ش��ورای اقتصاد، بر لزوم انطباق 
این بخشنامه با سیاست ها و رویکردهای اصلی برنامه 

هفتم توسعه کشور تاکید کرد.
معاون اول رئیس جمهور همچنین بر اهمیت اصلاح 

ساختار بودجه کشور به عنوان یک اولویت مهم تاکید 
و س��ازمان برنامه و بودجه را مکلف کرد این موضوع را 
بویژه در تدوین برنامه ها و سیاس��ت ها به طور جدی 

در دستور کار خود قرار دهد.
رئیس س��ازمان برنامه و بودجه نیز گزارشی از پیش 
نویس بخشنامه بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور ارائه کرد 
و گفت: تلاش ش��ده است که مضامین اصلی سیاست 
های کلی برنامه هفتم توسعه در این بخشنامه گنجانده 

شود.
وی همچنی��ن ب��ه ارائ��ه توضیحات��ی در خصوص 
رویکردها و سیاس��ت های کلان بودجه س��ال ۱۴۰۳ 

کل کشور پرداخت و افزود: مضمون محوری بخشنامه 
بودجه ۱۴۰۳ رش��د اقتصادی عدالت محور مبتنی بر 
مردمی س��ازی اقتصاد و ارتق��ای بهره وری کل عوامل 
تولید اس��ت. در این جلس��ه ک��ه وزرای نیرو، صنعت، 
 معدن و تجارت و جهاد کش��اورزی نیز حضور داشتند، 
پس از بحث و تبادل نظر مقرر ش��د بخش��نامه بودجه 

س��ال ۱۴۰۳ کل کش��ور ب��ا اعمال برخ��ی اصلاحات 
و بررس��ی در کمیس��یون ابلاغ گردد. تمدید فاینانس 
احداث س��د و نی��روگاه برق آبی خرس��ان)۳( از دیگر 
موضوعاتی بود که در این جلس��ه مطرح شد و پس از 

توضیحات وزیر نیرو به تصویب رسید.
اجرای س��امانه یکپارچه پایش عملکرد ناوگان حمل 
و نقل دیزلی درون شهری)س��یپاد( درخواست وزارت 
نفت در این جلسه بود که پس از بحث و بررسی برای 
۳۲۵ هزار دستگاه خودروی ناوگان باری و مسافری در 

سقف اعتباری ۶۶ میلیون دلار به تصویب رسید.
در این نشست همچنین طرح »احداث پتروپالایشگاه 
شهید س��لیمانی در بندر عباس« به درخواست وزارت 
نفت مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد این طرح برای 
بررسی بیش��تر در خصوص نحوه تامین مالی و اجرای 

پروژه به کمیسیون شورای اقتصاد ارجاع شود.

در جلسه شورای اقتصاد به ریاست مخبر انجام شد

تصویب بخشنامه بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور


